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Neem dan contact op met Lars Oebeles,
secretaris PvdA Coevorden. 

E-mail:
secretariaatpvdacoevorden@gmail.com

Vragen of opmerkingen?

Op 28 maart 2022 werden in de media de onderzoeksresultaten
van het rapport “Kwaliteit leerlingenvervoer onvoldoende”
uitgevoerd door Ouders & Onderwijs bekend gemaakt. Dit was
een landelijk onderzoek naar de kwaliteit van het
leerlingenvervoer in Nederland. Deze resultaten zijn voor PvdA
Coevorden aanleiding geweest om onderzoek te doen naar het
leerlingenvervoer in de gemeente Coevorden. In totaal vulden
26 gebruikers de enquête in voor tenminste 32 kinderen. In de
gemeente Coevorden maken 185 kinderen gebruik van
leerlingenvervoer.

Uit het onderzoek van PvdA Coevorden, uitgezet door ons lid
Daniëlle Conen, blijkt dat de tekortkomingen in het
leerlingenvervoer in Nederland ook in de gemeente Coevorden
aanwezig zijn. De communicatie gaat niet altijd goed en het is
aannemelijk dat de verhouding afstand en duur van de rit niet
in verhouding is. De situatie in de busjes zoals die wordt
weergegeven door de respondenten is geen wenselijke
omgeving en kan een negatief effect hebben op de
ontwikkeling van de kinderen.

Op 21 juni heeft de fractie het onderzoek aangeboden aan de
raad. De PvdA-motie die het college oproept om de
aanbevelingen uit het onderzoek over te nemen werd door de
gehele gemeenteraad gesteund. 

Werkplan fractie

MFA Schoonoord
Openbare Ontmoetingscentra in de
buitenruimte (OOC)
Mobiliteit
Duurzaamheidsfonds
Jeugd & Jongerenparticipatie
Internationaal mbo 

Tijdens de brainstormbijeenkomst van 21
mei heeft de fractie nagedacht over enkele
aandachtspunten waar ze komende
periode aan willen werken. Bij elk van deze
onderwerpen zal een van de raadsleden de
kartrekker zijn, aangevuld door iemand
vanuit het bestuur. Wij willen hier ook
graag leden bij betrekken. 

De onderwerpen zijn:

Graag willen we hierbij input, plannen en
ideeën van leden. Mocht je als lid je
aangesproken voelen voor één van deze
onderwerpen of vragen hebben, neem
gerust contact op met
secretariaatpvdacoevorden@gmail.com

 

Resultaten onderzoek leerlingenvervoer



 
Kaderbrief 2023

 
De afgelopen 8 jaar is er, mede door de PvdA, financieel gezond beleid gevoerd. In 2026 zal de gemeentelijke
reserve oplopen tot zo'n 48 miljoen. Het is fijn dat de gemeente er financieel goed voorstaat, maar wat ons
betreft is het nu ook tijd om te gaan investeren. De inflatie raakt de Nederlandse bevolking, en daarmee ook
onze inwoners hard. Gelukkig laat de kaderbrief veel ruimte om als PvdA plannen te maken en met suggesties
te komen. Tijdens de eerste termijn van de behandeling van de kaderbrief op donderdag 30 juni hebben we
dat ook volop gedaan. 

Marjan Nijenbanning heeft aandacht gevraagd voor groeiende armoede. Steeds meer mensen komen moeilijk
rond, ook middeninkomens beginnen het steeds lastiger te krijgen. Het kan wat ons betreft niet zo zijn dat de
gemeentelijke reserve maar blijft oplopen terwijl onze inwoners niet kunnen rondkomen. We hebben het
voorstel gedaan om het overschot de komende twee jaar niet in de algemene reserve te stoppen, maar juist in
een fonds ter ondersteuning van inwoners in Coevorden. Daarnaast roept PvdA Coevorden het college op om
met een taakgroep te komen die pro-actief en daadkrachtig minima, AOW'ers en middeninkomens
ondersteunt. Daarbij is zowel door Michel Blanken als Marjan Nijenbanning benadrukt dat een
duurzaamheidsfonds uitkomst kan bieden. Inwoners met te weinig inkomen maar wel een eigen huis kunnen
aanspraak doen op zo'n fonds om hun huis te verduurzamen. Met de stijgende energiekosten kan dat al snel
veel winst opleveren. Tevens ziet de PvdA graag dat duurzaamheid breder wordt opgevat dan enkel groene
stroom zoals uit de kaderbrief bleek.

Op gebied van wonen wil PvdA Coevorden dat van de 750 geplande woningen er minimaal 250 woningen
worden gebouwd voor starters en jongeren. Als PvdA Coevorden zullen we scherp blijven op de kaders die
gesteld zijn in de woonvisie. We blijven toezien dat er voldoende sociale huurwoningen worden gebouwd, dat
er daadwerkelijk woningen voor starters komen, dat er een zelfbewoonplicht wordt gerealiseerd en er
voldoende ruimte komt voor woonwagenbewoners. Gelukkig zien we BBC2014 al onze kant op bewegen. Ons
verkiezingsplan om woningen te bouwen op de locatie van de manege in Sleen werd ook geopperd door
BBC2014 tijdens de eerste termijn. 

Andere belangrijke aandachtspunten voor de PvdA zijn de MFA in Schoonoord en laaggeletterdheid. 11% van
de inwoners van de gemeente kan niet of slecht lezen en/of schrijven. We hebben het college gevraagd om
een voorstel te doen om dit met 2% te verlagen. Voor de MFA in Schoonoord ligt nu een intentieverklaring.
Ook in Sleen en Geesbrug zien we mogelijkheden voor een MFA. 

Kandidaat stellen voor het Water
Natuurlijk? Dat kan uiterlijk tot 31 juli

In het waterschap, de Vechtstromen, dat vrijwel de hele
gemeente Coevorden behelst doet de PvdA niet
zelfstandig mee met de waterschapsverkiezingen volgend
jaar. In plaats daarvan is de PvdA samen met D66 en
GroenLinks onderdeel van Water Natuurlijk. Voor de
aankomende verkiezingen is Water Natuurlijk opzoek naar
enthousiaste kandidaten. Het waterschap draagt zorg
voor de kwaliteit van water, watermanagement, het in
stand houden van natuur en het beschermen van de
bevolking tegen water. Wil je meer weten? Kijk dan op:
vechtstromen | verkiezingen 2023 (waternatuurlijk.nl)

https://www.waternatuurlijk.nl/vechtstromen/verkiezingen-2023


Op 24 mei ben ik beëdigd tot burgercommissielid. In de eerste maand heb ik me vooral bezig gehouden
met het inwerken en inlezen in de verschillende stukken. Op 7 juni was mijn eerste keer in de
commissievergadering. Daar heb ik vragen kunnen stellen over de jaarrekening 2021. Vooral heb ik
vragen over de kwaliteitsimpuls in de sport, onderwijsbeleid en verlichtingsbeleid.

18 juni heb ik het de inloop voor opvang van Oekraïense vluchtelingen op de Ossehaar bezocht om een
indruk te krijgen wat leeft in de omgeving. Er waren veel omwonenden die de opvang hebben bezocht.
Alle vragen konden worden gesteld aan de medewerkers van de gemeente, Domesta enmaatschappelijk
werk Coevorden. Als je zo in gesprek komt met verschillende mensen zie je toch maar weer wat er
allemaal geregeld moet worden in een noodsituatie zoals deze. In onze maatschappij zullen altijd
groeperingen zijn die beangstigd worden door de komst van vluchtelingen. Er worden allerlei negatieve
scenario's voorgeschoteld. Wij willen absoluut geen AZC in Coevorden, maar mocht het zo zijn dat er
noodopvang moet worden geregeld voor bijvoorbeeld statushouders dan zal ook de gemeente Coevorden
daar aan mee moeten werken. De insteek van deze opvang is dat het een overbrugging is voor deze
noodsituatie om vervolgens een mooie bestemming te geven voor de Ossehaar in onze andere uitdaging
in de woonvisie om in de gemeente Coevorden 750 woningen te realiseren.

Sinds 24 mei is Eddie van der Weide
burgercommissielid voor PvdA Coevorden.
Hieronder verteld hij wat hij de eerste 30 dagen
heeft beleefd. 

Na de gemeenteraadsverkiezingen heb ik net het
raadslidmaatschap niet gehaald.
Hoewel dit erg jammer is en omdat het
buitengebied van Coevorden ook
vertegenwoordigd moet zijn in de PvdA heb ik
besloten om me beschikbaar te stellen voor als
burgercommissielid. Een burgercommissielid
neemt deel aan alle fractievergaderingen en kan
meepraten in de commissievergaderingen waar de
meeste onderwerpen al worden besproken.

De eerste 30 dagen van Eddie

Aankomende week zijn we ons aan het voorbereiden op de kaderbrief van het College. Een uitgelezen
kans om onze sociale visie op het beleid van Coevorden uit te dragen.

Maidenspeech Albert Lubbelinkhof

Tijdens de kaderbrief was ook de eerste bijdrage van
Albert Lubbelinkhof als raadslid. In zijn bijdrage sprak hij
over veiligheid in het uitgaansleven. Als voormalig
cafébaas heeft hij de tijd nog meegemaakt dat Coevorden
het 'Las Vegas van het Noorden' was. Die tijd is voorbij, de
verschillende uitgaansgelegenheden in Coevorden hebben
geen portier meer en de jongerenraad geeft aan dat
veiligheid tijdens het uitgaan onder druk staat. PvdA
Coevorden heeft het college gevraagd om in het kader van
veilig uitgaan een plan van aanpak te ontwikkelen, daarbij
moeten inwoners, horeca en ondernemers in de stad
betrokken worden. Onze concrete suggestie is om in het
weekend twee beveiligers aan te stellen in de gemeente en
door de week twee boa's en twee jeugdboa's actief te laten
zijn. 



Breken met het neoliberalisme, maar hoe dan? 
Geschreven door Lars Oebeles

 
Tijdens het PvdA-congres van 11 juni werd de motie ‘Breken met de derde weg en Neoliberalisme’ met
een ruime meerderheid (69,3% voor, 30,7% tegen) aangenomen. Waar het PvdA-bestuur in de
congresbundel de motie nog had ontraden, sprak het bestuur bij monde van voorzitter Esther-Mirjam
Sent zich op het congres positief uit over deze motie. De motie roept het partijbestuur op om de
afgeschudde ideologische veren weer terug te laten keren en ‘echte sociaaldemocratie’ te bedrijven. Zelf
sta ik positief tegenover het breken met het neoliberalisme, maar deze motie roept wel de vraag op wat
men nu concreet vraagt van het partijbestuur. In dit essay zal ik mijn mening geven over wat deze
opdracht behelst en waar we een begin moeten maken om weer echte sociaaldemocratie te bedrijven. 

Voor de volledigheid is het verstandig om het begrip neoliberalisme in te vullen. Dat is op zichzelf geen
gemakkelijke opdracht, voor een kort essay nog lastiger. Recent zijn er diverse publicaties verschenen
die neoliberalisme behandelen en proberen te duiden. Voor dit essay zal ik putten uit Onzichtbare
Ideologie (2021) van Wiek van Gemert. Van Gemert karakteriseert het neoliberalisme als een ideologie
waar het ideaal van individualisme centraal plaatst. Dat ideaal omvat individualiteit en individuele vrijheid.
Binnen deze ideologie zijn er verschillende opvattingen hoe dit ideaal het beste tot uiting kan komen.
Invloedrijke denkers van het neoliberalisme, al zullen ze zichzelf niet als onderdeel van het neoliberalisme
zien, zien daarbij economische vrijheid als het middel om algehele vrijheid te realiseren. Het gaat hier om
een negatieve vrijheidsopvatting. Deze opvatting kenmerkt het liberalisme. Negatieve vrijheid wil zeggen
dat men niet beperkt mag worden in zijn of haar handelen. Kortom, vrijheid van invloed van anderen.

 
Hoe dit ideaal een vertaalslag krijgt naar beleid omschrijft Van Gemert aan de hand van vijf, vaak
overlappende, pijlers: economisering, marktdenken, privatisering, deregulering en governance.
Economisering betekent in wezen dat economische vrijheid wordt gezien als katalysator van andere
vrijheden. Daarmee worden alle onderwerpen, ook die voorheen als niet economisch werden gezien,
economische onderwerpen. Beslissingen worden genomen op basis van de economische groei, de
concurrentiepositie en kredietwaardigheid. Onder marktdenken wordt verstaan dat de overheid gaat
functioneren als een bedrijf en niet meer een aparte positie inneemt in de markt, maar als het ware een
speler wordt op de markt. Daarbij komen ook privatiseringen kijken. Staatsvoorzieningen kunnen in de
neoliberale ideologie het beste worden voorzien door de markt. Een belangrijk detail is dat daarbij de
zorgende rol van de overheid afneemt en deze juist komt te liggen bij de markt of de burger zelf.
Deregulering heeft tot gevolg dat de regeldruk vermindert, vanuit het oogpunt om de kosten te verlagen
en de markt meer vrijheid te geven. Governance faciliteert het marktdenken binnen de overheid, het ziet
op het toepassen van private managementstrategieën en economische technieken in de publieke sfeer.
Daarbij hoort ook het uitbesteden van beleid maken aan de markt. 

Op 13 oktober 2021 verscheen in De Groene Amsterdammer het onderzoek van De Groene
Amsterdammer en Follow the Money getiteld Hoe Den Haag uit Nederland verdween. Het betreft een
onderzoek naar de afname van voorzieningen op het platteland. In het artikel over het onderzoek wordt
het verhaal verteld van het Zeeuwse dorpje Kats gelegen op Noord-Beveland. Niet geheel toevallig, want
in Kats woont Jan Schuurman Hess - een actief lid van de PvdA. Schuurman Hess maakt zich grote
zorgen over het verdwijnen van de voorzieningen op Noord Beveland en Kats in het bijzonder. De
overweging om voorzieningen te sluiten zijn overwegend economisch van aard. Het zou efficiënter en
goedkoper zijn om deze voorzieningen te concentreren. Daarbij benoemen de schrijvers dat in de jaren’
80 een fundamentele keuze gemaakt is door het toenmalig kabinet. Waar het kabinet-Den Uyl onder het
mom van ‘spreiding van kennis, macht en inkomen’ investeerde in de regio’s waar het minder gaat, kozen
de kabinetten in de jaren’ 80 voor het investeren in de regio’s waar het goed ging. De overweging die
hierbij wordt gegeven is om de regio’s van groei beter te laten concurreren op het wereldtoneel. Deze
gedachte komt sterk overeen met het neoliberale denken. Het investeren in de groeiregio’s verbetert de
internationale concurrentiepositie van Nederland op een steeds globalere markt. Het gevolg van deze
keuze is dat voorzieningen zoals scholen, politiebureaus, openbaar vervoer, bibliotheken en scholen met
een veel hoger tempo verdwijnen in de plattelandsregio’s dan in stedelijke/groei regio’s.



Schuurman Hess besloot zelf ook op onderzoek uit te gaan. In zijn boek Voettocht naar het hart van het land
(2014) probeerde hij erachter te komen waarom zoveel Nederlanders op de PVV hadden gestemd. Hij kwam
tot de conclusie dat de PvdA te veel op afstand stond en net als andere middenpartijen versmolten was met
het bestuur. Daarbij merkte hij ook op dat hij zijn eigen PvdA in zijn eigen strijd voor voorzieningen vaak niet
aan zijn kant had. 

 
In Hoe Den Haag uit Nederland verdween wordt aangegeven dat het verdwijnen van voorzieningen een grote
impact heeft op de sociale cohesie en op ontwikkelingskansen. De gebieden waar de overheid zich steeds
meer terugtrekt zijn over het algemeen ook gebieden waar de gezondheid van mensen slechter is en de
levensverwachting lager ligt. Deze mensen moeten vaker beroep doen op zorg. Zorg dat door de
decentralisatie ook vaker op lokaal niveau is komen te liggen. De mensen die de zorg het hardst nodig
hebben staan er in feite het verste vanaf. Een van de constateringen van het onderzoek is dat waar de
voorzieningen verdwijnen het percentage kiezers op buitenstaander partijen (FvD, PVV en BBB) toeneemt. In
Atlas van afgehaakt Nederland (2021) ziet men correlatie tussen dorpen en wijken waar men een laag
inkomen heeft en het percentage stemmen op zogenaamde buitenstaander partijen.
 
Een terugkeer naar de sociaaldemocratie vraagt in mijn ogen het verlaten van met de enkele focus op
economie. Leefbaarheid zou een veel prominentere rol moeten innemen. Breken met het neoliberalisme
betekent pal staan voor onze voorzieningen en de sociale functie die deze voorzieningen hebben. Efficiëntie
en kostenbesparing zijn te beperkt om als leidraad te nemen. Dat betekent dat er weer moet worden
geïnvesteerd in de regio’s waar het minder goed gaat. Niet alleen om zo voorzieningen in stand te houden,
maar ook om deze gebieden aantrekkelijk te maken voor bedrijven om zich te vestigen en voor hoger
opgeleiden om er te blijven wonen. 

Belangrijk is dat lokale voorzieningen ook mede in stand worden gehouden door de burger. De
verzorgingsstaat zoals wij die vroeger kende had veel positieve effecten. Het zorgde voor emancipatie en
verheffing van veel groepen. Maar elk voordeel heeft ook zijn nadeel. De verzorgingsstaat nam veel taken
over van lokale gemeenschappen. Waar men eerst voor elkaar moest zorgen uit noodzaak, kon men nu
aankloppen bij de overheid. De verbinding met politiek is er voornamelijk op individueel niveau.
Eigenaarschap van een aantal (kleine) lokale voorzieningen is daarbij een van de sleutels.  Sport,
speeltuinen, wijkgebouwen, naoberschap en andere voorzieningen moeten dicht bij de burger zelf liggen.
Eigenaarschap is van belang om goede sociale cohesie en gemeenschapszin te creëren. Het vraagt
verantwoordelijkheid van burgers voor hun eigen buurt, dorp of wijk.  

De opdracht van de PvdA moet daarom tevens zijn om voor de burger de mogelijkheid te creëren om
daadwerkelijk te participeren. Een herwaardering van werk (Vrijwilligerswerk en andere onbetaalde arbeid
als van belang beschouwen), het creëren van voldoende vrije tijd, een toegankelijke samenleving voor
mensen met een handicap, een leefbaar loon en ondersteuning van burgers in hun eigenaarschap zijn
daarvoor van belang. 

Excursie Nordhorn
Raadsleden, burgercommissieleden, wethouders
en burgemeester brachten een bezoek aan
partnerstad Nordhorn. Er is al sinds 1963 een
stedenband tussen Coevorden en Nordhorn.
Daarbij werd het nieuwe stationsgebouw en een
school voor beroepsonderwijs bezocht. PvdA
Coevorden ziet bij het beroepsonderwijs mooie
aanknopingspunten bij het internationale mbo. 

Na het ochtendprogramma kreeg de delegatie een
tour door het centrum van Nordhorn in een
fluisterboot. Nordhorn heeft flinke ambities voor
water in de binnenstad. We hopen in de toekomst
op een treinverbinding met Nordhorn. 


